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 ملخص:ال

ن تعدد الاستراتيجيات المتبعة ومختلف الصيغ التي لة مو مشكل السكن في الجزائر قائما الى يومنا هذا رغم الجهود المبذولة من طرف الدلا يزال 

وكذا تسريع ونيرة  في الكلفة والزيادةوللقضاء على الاختلالات التي تعرقل انجاز مشاريع السكن من التأخير جديدة. جاء بها وكذا خلق مؤسسات 

وحدة  2000إحدى هده الشركات المنجزة لمشروع  بية.أجنقامت وزارة السكن بإنجاز لائحة للشركات الكبرى سواء كانت جزائرية او  لمشاريعا

 معالشركة  التقييم لمعرفة مستوى تطابقات شبك. عني هذا البحث بإنجاز مصادقة للمعايير الدولية ايزوتعتبر سكنية 

يار التطابق لم . خلص البحث إلى عدم مطابقة الشركة لبعض المعايير حيث أن أكبر نسبة مع45001ايزو,14001ايزو,9001ايزوالمعايير 

 المستمر.ليل وتفسير النتائج المتحصل عليها اقترحنا خطة عمل للتحسين حعد تالثلث. ب تتعدى

 

Abstract: 

The problem of housing in Algeria is still relevant, despite the efforts made by the state of the 

multiplicity of strategies adopted and the various formulas that have entered and the creation of new 

institutions. To eliminate the imbalances that prevent the realization of real estate projects due to 

delay and increase costs and accelerate the completion of projects, the Ministry of Housing has 

drawn up a list of the main, Algerian and foreign companies. And One of these companies completed 

the project of 2000 housing units with ratification of international standards ISO. This research 

focuses on the development of evaluation networks to determine the company's compliance with 

ISO 9001, ISO 14001 and ISO 45001 standards. After analysing and interpreting the obtained results, 

the research concluded that the company did not comply with some, since the largest proportion of 

the matching criterion did not exceed one-third. we suggested an action plan for continuous 

improvement. 
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